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Generalforamlingen blev afholdt på Stenaldercentret med 40 fremmødte. 
 
Dagsorden jf. vedtægterne: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
1. Formanden bød velkommen og indstillede på bestyrelsens vegne Keld Damsbo som dirigent, hvil-

ket blev enstemmigt vedtaget. 
Dirigenten konstaterede generalforsamlingen for indkaldt korrekt efter foreningens  
vedtægter og kunne åbne generalforsamlingen. 
Herefter valg af referent, som blev Lars Brandt. Afsøgning af 2 stemmetællere blev udsat til evt.  
behov opstod. 
Dirigenten overlod herefter ordet til formanden for bestyrelsens beretning. 
 

2. Formanden afgav bestyrelsen beretning jf. nedenfor: 
 

Det bliver nok en lidt lang beretning, fordi vi har valgt at give en status for det nye Visionsråd og 
Landdistriktsrådet. 
 
Umiddelbart efter sidste generalforsamling konstituerede bestyrelsen sig med undertegnede som 
formand, Stine Rokkedahl som næstformand, Lars Brandt som sekretær og Lise Christensen og 
Jørgen Stenum som medlemmer. John Thagaard Kristensen blev valgt som suppleant. 
Jørn Sørensen fortsatte som kasserer udenfor bestyrelsen. Som revisorer genvalgtes Grethe An-
dersen og Joan Kappel og som revisorsuppleant genvalgtes Bente Viola Sørensen. 
 

2023 blev et næsten normalt år, og vi kunne igen gennemføre Grundlovsmødet, Fjordens Dag og 
Høstmarkedet sammen med vores Samvirkepartnere, og Bukkefest og Spis Sammen kun for bor-
gerforeningens medlemmer. 
Desværre måtte vi aflyse Sct. Hans arrangementet p.g.a. afbrændingsforbud. 
 
Medlemsstatus: 
Borgerforeningen har p.t. 94 medlemmer fordelt på 55 husstande, og medlemstallet er i 2023 igen 
gået i den rigtige retning. 
Derfor velkommen til Hannemie og Bent Nielsen, Oddervej 13, til Axel Lykke Schmidt og Stine Del 
Pin Hamilton, Gl. Møllevej 13, til Marianne Hansen og Erik Christensen, Rolf Krakesvej 12 og til 
Helle Nør, Ertebøllevej 47. 
 
Medlemskommunikationen sker fortsat gennem mail og på ErtebøllePosten, hvor der nu er 77 
medlemmer - en stigning på 8 medlemmer. De få medlemmer som ikke er på mail eller på Face-
book, modtager fortsat altid info i deres postkasse. 
 

Økonomi: 
Foreningens økonomi er sund og god, men det vender Jørn tilbage til. 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere 
2. Bestyrelsens beretning 
3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab  
4. Fastsættelse af kontingent 
5. Indkomne forslag 
6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
7. Valg af suppleant for bestyrelsen 
8. Valg af 2 revisorer 
9. Valg af revisorsuppleant 
10. Eventuelt 
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Gennemførte arrangementer: 
 

• Grøn oprydning blev i april gennemført efter gammel recept med 24 deltagere. 
• Ertebølle Samvirke gennemførte med succes årets Grundlovsmøde, med digitaliserings- og li-

gestillingsminister Marie Bjerre som grundlovstaler, og Ertebølle Spillemænd var på plads 
med nyt navn – Grundlovstrioen med et nyt medlem i stedet for Askel Krogh – stor tak til 
Askel for de mange år han har musiceret på Grundlovsdag. 

• Foreningen gennemførte påny vores traditionelle bukkefest med max. deltagere og en ny bord-
plan i Landskabsudstillingen, som gør det muligt at huse endnu flere deltagere end tidligere – 
tak til Lise og Stine. 

• P.g.a. Coronasituationen måtte vi i lang tid måttet udskyde det planlagte hjerte-/lungered-
ningskursus. Men i april kunne vi gennemføre kurset, og der er nu 27 medlemmer i SMS-hjer-
testartordningen. En fin ordning, som vi heldigvis endnu ikke har anvendt. 

• Vi fastholdt i samvirkeregi også Fjordens Dag næsten efter den kendte recept med salg af 
øl/vand og familieaktiviteter styret af Stenaldercentret.  
Oves fiskefrikadeller kan snart omdøbes til Hanne og Sørens deller, og for at øge antallet af lo-
kale deltagere, bidrog de/vi med gratis fiskefrikadeller og en øl/vand til borgerforeningens 
medlemmer. Der blev desværre kun aftaget 22 kuverter, og fremtiden for Fjordens Dag revur-
deres nu i Ertebølle Samvirke. 

• På grund af for få udstillere i 2022, blev det års Høstmarked aflyst, så allerede tidligt på året i 
2023 annoncerede vi, via HjælpeLinjen, efter flere udstillere med udgangspunkt i Ertebølle. 
Det lykkedes at få ganske mange nye med, og dermed skabe basis for at afholde høstmarkedet 
i 2023. Det blev en kæmpe succes med super godt vejr, som gjorde, at markedet stort set 
kunne afholdes udendørs og bl.a. ved hjælp af vores nye telte og Stenaldercentrets faciliteter. 

• 33 ertebøller deltog i borgerforeningens kombinerede julehygge-/ og 20-års jubilæumsdag, 
hvor foreningen i anledning af jubilæet var vært ved en fin julebuffet. 
 

Anskaffelser/ændringer/nyt: 
 

• De 8 nye visionsråd i kommunen har fået opgaven at lave en såkaldt LUP/landsbyudviklings-
plan, hvor man ved et borgermøde skulle komme med forslag til investeringer eller aktivite-
ter, som kunne være med til at bevare landsbyernes ”livskraft”. Som den eneste landsby i vo-
res distrikt 3, afholdt Ertebølle et borgermøde d. 12.04., og der kom flere gode forslag på bor-
det. Disse forslag har bestyrelsen gennemgået, prioriteret og fremsendt til kommunen. På et 
efterfølgende visionsrådsmøde d. 15.11. hvor Risgårde, Strandby, Fandrup og Ertebølle deltog 
blev borgerforslag for distriktet indstillet til viderebearbejdning. 

• I relation til disse visionsrådsafgørelser skal det nævnes, at Per Frederiksen, inden oven-
nævnte møde er trådt ud af visionsrådet, hvor han var formand og dermed også udtrådte af 
Landdistriktsrådet.  

• Lars Brandt har afløst Per i et visionsrådet, og deltog i mødet hvor følgende borgerforslag fra 
de nævnte byer blev indstillet til viderebearbejdning  

 

”Citat fra LUP)>>>>>>>> 
 

Natur og friluftsliv 
• Vi vil skabe et sammenhængende og velskiltet stisystem imellem byerne i distriktet. Stien 

skal have flere nedslagspunkter undervejs, og der skal være sammenhæng mellem shel-
ters og andre overnatningsmuligheder. Stisystemet indeholder blandt andet en udbygning 
af aktivitetspladsen i Fandrup med shelters og bålhytte, shelters i Strandby, udkigstårn 
samt labyrint ved Myrhøj, en genopretning af stien mellem Risgårde og Ertebølle (den 
gamle cykelrute 12), hvor der arbejdes med en træbro på de vådeste steder på ruten, samt 
en sti-bro fra ruten ned til fjorden.  

• Derudover skal der være flere nedgange til Limfjorden, udsigtstårne i forbindelse med våd-
områdeprojekt i Ertebølle, bedre pausested ved Vandtårnet i Risgårde samt en tømmer-
flåde, som man kan bade fra i Ertebølle. 

 

By-forskønnelse  
• Vi ønsker at arbejde med de huse, der skæmmer vores byer. Vi vil være undersøgende på 

at oprette en lokal byggefond, der kan opkøbe og nedrive huse, der vurderes nedrivnings-
værdige.  
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• Vi vil oprette en lokal pulje, hvor byerne kan søge ind i til mindre projekter i byerne, der 

kan forskønne eller skabe nyt liv i byerne.  
 

Kultur- og mødesteder  
• Vi vil omdanne den gamle skolegrund i Strandby til et samlingssted for hele Vesthimmer-

lands Kommune. Vi vil lave en friluftsscene der kan afholde koncerter, skuespil og andre 
kulturelle oplevelser. Scenen skal, når den ikke benyttes til kulturelle arrangementer, fun-
gere som et stort shelter, hvor hele skoleklasser skal kunne overnatte.  

• Vi vil undersøge mulighederne for at skabe et lokalt mødested i Landskabsudstillingen i 
Ertebølle, hvor lokale i vinterhalvåret kan mødes om forskellige interesser. Bygningen 
skal stadig fungere som landskabsudstilling om sommeren.   

 

Infrastruktur  
• Vi vil undersøge mulighederne for samkørsel i vores distrikt. Det kan både være i form af 

diverse platforme for delebiler eller indkøb af en mindre bus som på faste tidspunkter kø-
rer til indkøb og lignende.  

• Vi ønsker at undersøge mulighederne for nye cykelstier i vores distrikt især for at forbinde 
byerne med Farsø, da det i dag føles meget utrygt at cykle på disse strækninger.   

<<<<<<<Citat slut” 
 

Ifølge dagsorden til udvalgsmøde d. 26.02., udsendt d. 20.02.24, indstiller Kultur- og Fritids-
udvalget, at der i 2024 afsættes 800.000 kr. til genopretning af cykelsti (Rute 12) mellem 
Risgårde og Ertebølle, og at der afsættes 200.000 kr. til realisering af andre nedslagspunkter 
i distrikt 3. 
Der skal findes ekstern finansiering til restprojekter. 

 

• Landskabsudstilling blev frisket op inden Grundlovsmødet – tak til alle som hjalp. 
• Vi anskaffede 3 nye ”vikinge-telte” mere eller mindre til afløsning af det gamle telt, som er 

slidt og samtidig besværligt at sætte op/ned.  
Samtidig har vi fået mulighed for at bruge et eller flere af de nye telte til andre arrangementer. 
Fx brugte Stenaldercentret teltene i.f.m. Den Nationale Flagdag i september, og ugen efter var 
de i brug ved Ertebølle Høstmarked. Stor tak til Gavefonden for Sparekassen Farsø for dona-
tion af den samlede anskaffelsessum. 

• Vi har fortsat god og hurtig hjælp fra Vesthimmerlands Kommune og deres app ”BorgerTip”, 
som vi flittigt bruger ved fx huller i vejen og manglende eller skæve vejskilte – senest har vi 
anmodet om opretning af adgangen til badebroen ved den nordre badebro - p.g.a. vejret er det 
ikke udført endnu. 

• Efter lidt dialog med kommunen lykkedes det at beholde toilettet ved den nordre badebro, og 
fortsat få kommunens hjælp til rengøring dér. 

• Vi havde et positivt møde med kommunen vedr. fartdæmpning igennem byen bl.a. med for-
slag, men sagen er gået i ”prioritering”, hvilket formentligt betyder, at vi skal vente endnu 
længere på en løsning, hvis nogen. 

• Alle 3 vandrestier er nu opdateret med nye pæle og piktogrammer. 
• Facebook-gruppen ”HjælpeLinjen” som en ”bosætnings-åbner” imod Ertebølles ”brugere”, dvs. 

sommerhusejere i de 6 grundejer- og vejforeninger, har p.t. 231 medlemmer med en tilgang på 
28 medlemmer siden sidste generalforsamling. 

• Vi har udsendt 1 ”ErtebøllePosten” info-avis. 
• En af de større grundejerforeningen har lovet at opsætte en hjertestarter, men det ser ud til at 

trække ud med den beslutning.  
• Alle grundejerforeningsformændene tilsendes fortsat indbydelse til samtlige arrangementer, 

som vi så håber de informerer deres medlemmer om, hvis de vil og kan. 
Herudover markedsføres alle samvirke-arrangementer på Facebookgrupperne Stenaldercen-
tret, Stenaldercentrets Støtteforening, Ertebølle Strand Camping, HjælpeLinjen, ErtebøllePo-
sten, Strandby Borgerforening og Det Sker i Vesthimmerland.  
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Den nærmeste fremtid: 

 
• Fjordens dag er, som tidligere nævnt, under revurdering i Ertebølle Samvirke. 
• Der skal laves et driftsbudget og en driftsplan for eventuel overtagelse af Landskabsudstillin-

gen, ligesom der skal gåes mere i detaljer med kommunen om overtagelsesvilkår. Efterføl-
gende skal der, på den baggrund, på en ordinær eller ekstraordinær generalforsamling stem-
mes om byens visioner eller ønsker om at overtage bygningen og drift eller ej. Hvis der er de-
mokratisk flertal herfor, kan der startes op på fondsansøgninger til renovering med hjælp fra 
kommunen. 

 
Afslutningsvis tak for samarbejdet i bestyrelsen, tak til chefkok Søren og de forskellige madhold, 
og tak til medlemmerne for jeres sædvanlige opbakning.  
 
Hermed overlader jeg bestyrelsens beretning til generalforsamlingen. 
 

Bestyrelsens beretning blev godkendt uden kommentarer. 
 
3. Jørn  Sørensen fremlagde det reviderede regnskab, som forinden var udleveret til medlemmerne. 

 

Foreningens regnskab blev enstemmigt godkendt. 
 

4. Bestyrelsen foreslår uændret kontingent på 125 kr. pr. person. 
 

Forslaget blev enstemmigt godkendt. 
 

5. Ingen indkomne forslag. 
 

6. Stine Rokkedahl, Jørgen Stenum og Per B. Frederiksen var på valg – Stine Rokkedahl og Per B. 
Frederiksen genopstillede ikke. 
Heine Kristensen og Peder Skamris Pedersen blev valgt som nye bestyrelsesmedlemmer, 
Stine Rokkedahl og Per B. Frederiksen modtog en vingave som tak for indsatsen gennem 4 ½ år. 
 

Jørn Sørensen fortsætter som kasserer udenfor bestyrelsen. 
 

7. John Thagaard Kristensen modtog genvalg som suppleant. 
 

8. Grethe Andersen og Joan Kappel modtog genvalg som revisorer.  
 

9. Bente Viola Sørensen modtog genvalg som revisorsuppleant. 
 

10. Eventuelt. 
 
Dirigenten kunne herefter lukke generalforsamlingen og takke for god ro og orden. 
 
Ertebølle d. 21. februar 2024 
 
 
 
 

Keld Damsbo 
Dirigent 

 Per B. Frederiksen  
Ex. formand og medreferent 

 Lars Brandt 
Referent 

 
Umiddelbart efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig som følger: 
 
Formand:  Jørgen Stenum 
Næstformand: Lars Brandt 
Medlem:  Lise Christensen 
Medlem:  Heine Kristensen 
Medlem:  Peder Skamris Pedersen 
 


